
En resposta al teu correu de solidaritat amb el Centre d’Esplai La Gresca, 
m’agradaria fer-te arribar alguns comentaris, tot esperant que contribueixin a 
aclarir la posició d’aquest Ajuntament en aquesta situació. 
 
Des de l’Ajuntament de Ripollet valorem molt positivament la tasca que La 
Gresca duu a terme en el barri de Can Tiana-Pont Vell. Una prova d’això són 
els diferents convenis anuals signats des de diferents departaments municipals 
i la resta d’activitats de La Gresca que es subvencionen: 
 

• Casal jove La Gresca. A través de la Mancomunitat Cerdanyola-
Ripollet-Montcada. Import : 26.000 euros. 

• Subvenció anual esplai infantil (dissabtes) La Gresca. Import: 1.080 
euros. 

• Subvenció esplai diari La Gresca. Import: 16.900 euros. 
• Casal d’estiu. A través de les ampes dels centres escolars, gràcies a 

la signatura del Pacte Local per l’Educació en el Lleure 2008-2011, 
que permet que la gestió dels Casals d’Estiu municipals la faci una 
entitat de Ripollet. Import: 40.000 euros. 

o A aquest import cal sumar la quantitat de 14.500 euros 
corresponents a beques de Serveis Socials. 

o També cal sumar la quantitat de 7.000 euros destinats des del 
departament d’Educació per al Casal d’Estiu. 

• Tallers per a infants i famílies durant la Festa Major. Import: 3.000 
euros. 

• Taller d’estudi assistit per a l’escola Tiana. Import: 3.000 euros. 
 
Totes aquestes subvencions i convenis establerts amb La Gresca 
ascendeixen a 111.480  euros l’any, quantitat que s’ha incrementat 
notablement en els darrers 5 anys. A aquesta quantitat cal sumar-li l’aportació 
que realitza a La Gresca l’Ajuntament de Cerdanyola. 
 
A banda d’aquesta quantitat, també cal tenir en compte la despesa, a càrrec de 
la Mancomunitat Cerdanyola-Ripollet Montcada, que suposa el lloguer del local 
del Centre Cívic del Pont Vell, per 20.400 euros l’any, equipament que utilitza 
gairebé en exclusiva el Centre d’Esplai La Gresca. 
 
Una mostra més de la sensibilitat de l’Ajuntament vers la feina que 
desenvolupa La Gresca va ser quan al tancament de l’any 2008 l’entitat va 
generar un dèficit de 39.666 euros que va ser compensat amb un increment de 
la subvenció per part de la Mancomunitat Cerdanyola-Ripollet. 
 
 
Crec que, segurament, la teva preocupació és fruit d’alguna confusió o d’una 
mala informació ja que l’Ajuntament de Ripollet no té cap intenció de finalitzar 
cap dels projectes que comparteix amb La Gresca. Aquest Ajuntament en cap 
moment ha deixat de subvencionar cap dels programes conveniats amb l’entitat 



ni hi ha la intenció de fer-ho l’any 2011 i, a més, estem al dia de pagaments 
amb l’entitat, tant pel que fa als convenis com a la resta de subvencions. 
 
Una cosa diferent és que l’entitat estigui demanant més diners per nous 
conceptes. En aquest sentit, aquests darrers dies el regidor de joventut m’ha fet 
arribar informació sobre un problema de La Gresca amb el pagament del 
lloguer d’un local i sobre la possibilitat de canviar-lo per un altre més econòmic. 
Posteriorment, el 30 de novembre, he rebut un correu d’una de les 
responsables de La Gresca on, sense fer cap petició concreta, em deixa 
constància de la situació actual de la seva entitat. 
 
L’Ajuntament de Ripollet no és aliè a la situació econòmica i social que estem 
vivint. Des de fa dos anys, hem patit una disminució de l’aportació que realitza 
l’Estat, a banda d’una important davallada dels ingressos ordinaris per taxes, 
llicències, plus vàlues, entre altres. A aquesta davallada cal sumar-li el fet que, 
per tal de no castigar les famílies, l’increment dels impostos municipals ha estat 
inferior a l’IPC. A més, s’ha retallat el sou dels treballadors públics un 5 per 
cent, el dels càrrecs polítics un 8 per cent i l’aportació als grups municipals un 
15 per cent. 
 
No obstant aquestes retallades i disminucions, l’Ajuntament està realitzant un 
gran esforç per mantenir les assignacions a entitats, inclosa La Gresca. Aquest 
fet és especialment remarcable, tenint en compte que altres serveis o 
programes s’han retallat o, fins i tot, anul.lat. Aquest seria el cas, per exemple, 
del Pla Educatiu Entorn, que ha patit una retallada del 50 per cent en l’aportació 
que realitza la Generalitat de Catalunya. 
 
Vistes aquestes circumstàncies generals, estic segur que els problemes que 
està patint La Gresca no venen de la seva relació amb l’Ajuntament de Ripollet. 
La Gresca també rep aportacions d’altres administracions i potser aquí està la 
rebaixa en els seus ingressos. La Gresca pot utilitzar les eines al seu abast, 
com la Coordinadora d’Esplais, per fer força davant la resta d’administracions 
que sí han retallat les seves subvencions. Per últim, recordar també que aquest 
Ajuntament, arrel de l’aprovació de la nova llei de subvencions, no pot atorgar 
cap subvenció per fer front al lloguer del local d’una entitat que, tot i que és 
sense ànim de lucre, també té una vessant empresarial. És una entitat que 
contracta persones, paga sous i rep subvencions de forma regulada amb les 
administracions. 
 
Mirant ara de cara al futur, el projecte més important que s’executarà al barri, a 
través de la Mancomunitat Cerdanyola-Ripollet-Montcada, és l’adquisició del 
local de l’antic Celler. Aquesta compra, que es fa a petició de les entitats del 
barri Can Tiana-Pont Vell, suposarà dues grans despeses. La primera, d’uns 
400.000 euros, per la compra pròpiament dita i la segona, d’aproximadament 
un milió d’euros, per a l’adequació del Celler per al seu ús com a local social 
del barri. Les responsables de La Gresca són coneixedores del projecte i saben 



que poden jugar un paper important en la dinamització d’aquest important 
espai. 
 
És això donar l’esquena a l’entitat? 
 
És veritat que són moments de solidaritat i per això tots hem de fer més 
esforços que mai. I l’Ajuntament de Ripollet ha de ser solidari amb tothom, 
especialment amb aquelles famílies amb problemes econòmics o socials 
sobrevinguts a causa de la crisi actual. Per tant, mantenir les aportacions que 
fa aquest Ajuntament a La Gresca, entre altres, és un gran esforç que 
m’agradaria que es valorés de forma especial. 
 
Crec que, en aquesta ocasió, possiblement a causa de nervis o preocupacions 
per la situació de l’entitat, les responsables de La Gresca no han actuat 
correctament. Segurament, intentar pressionar amb xantatges emocionals no 
és la millor manera de solucionar els problemes econòmics o d’altra índole que 
puguin tenir. Pensa que jo mateix, com a Alcalde de Ripollet, diàriament tinc 
coneixement de casos igual o més complicats que el de La Gresca, que també 
mereixen la meva atenció i els meus esforços per intentar resoldre’ls. Són 
casos de persones que, la majoria de vegades, no tenen la capacitat o la sort 
de poder alçar la seva veu, com ha fet l’Amara, i que, malgrat això, des de 
l’Ajuntament intentem donar solució o pal.liar, en la mida del possible. 
 
Per finalitzar, tornar a deixar constància que sempre he estat a disposició de La 
Gresca quan m’han necessitat en anteriors ocasions. De totes formes, tal i com 
hem fet sempre, parlaré amb les responsables de La Gresca per tal que 
m’expliquin personalment els seus problemes i intentar trobar solucions. Per 
això, juntament amb l’Alcaldessa de Cerdanyola, hem concertat una reunió per 
parlar-ne personalment amb les responsables de l’entitat. 
 
Espero que aquest escrit hagi aclarit els possibles dubtes que tinguis sobre la 
relació d’aquest Ajuntament amb La Gresca. 
 
Atentament. 
 


